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PROTOKÓŁ  

z obrad VI Sesji Rady Gminy Sorkwity 
z dnia  27 marca  2019r.  

  
Początek posiedzenia godz.900. 
Zakończenie obrad godz.1110 
Obecnych radnych 13 (załącznik nr 1 ) 
Lista  obecności sołtysów( załącznik Nr 2) 
Podjęto uchwały od  Nr VI/42/2019 do Nr VI/47/2019. 
 
 

Porządek posiedzenia. 
 

Dot. pkt. 1  Otwarcie sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram VI sesję Rady Gminy Sorkwity.                
W naszym przypadku ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych. Stwierdzam, że w sesji 
uczestniczy 13 radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada Gminy może obradować                            
i podejmować prawomocne uchwały. Witam serdecznie wszystkich  zgromadzonych Pana 
Komendanta Wojskowej Komendy Uzupełnień w Giżycku ppłk Tomasza Koprowskiego Pana 
Wójta Józefa Maciejewskiego, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, Prezesa Kawałka, kierowników 
jednostek organizacyjnych, sołtysów, radnych,  oraz pracowników urzędu. 
  
Dot. pkt.2   Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad. 

. 
 Przewodnicząca Rady Mariola Plichta – odczytam porządek obrad dzisiejszej sesji i proszę                  
o zgłaszanie wniosków w porządku obrad.  

1. Otwarcie sesji i ogłoszenie porządku obrad. 
2. Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Wręczenie medalu za zasługi dla obronności kraju ( wręczy Komendant Wojskowej Komendy 

Uzupełnień  w Giżycku ppłk Tomasz Koprowski). 
5. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Sorkwitach za 2018r.  
6. Sprawozdanie z działalności ZGK Sp z o.o w Warpunach za 2018r. 
7. Sprawozdanie z działalności Zakładu Obsługi Szkół w Sorkwitach za 2018r. 
8. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sorkwitach za 2018r.  
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sorkwity na lata 2019-2023 uchwalonej 
uchwałą Nr III/16/2018 z dnia 21 grudnia 2018r.  
b) zmiany budżetu Gminy Sorkwity na 2019 r. uchwalonego uchwałą Nr III/17/2018 z dnia                     
21 grudnia 2018r 
c) funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2020.  

        d) ustalenia wysokości diet przysługujących sołtysom Gminy Sorkwity oraz sposobu ich 
            wypłacania. 
        e) nadania Statutu Gminnego Ośrodka Kultury w Sorkwitach. 
        f) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej    
stanowiącej własność Gminy Sorkwity położonej w obrębie Burszewo z przeznaczeniem na 
poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej.  

10. Interpelacje i wnioski radnych. 
11. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
12. Informacja Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie między sesjami. 



 3 

13. Sprawy różne. 
14. Zamknięcie sesji. 

 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta  –proszę o zgłaszanie wniosków o zmianę                           
w porządku obrad dzisiejszej sesji. 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta – będąc przy głosie, chciałabym wprowadzić małą 
zmianę i z porządku obrad  usunąć pkt 6 sprawozdanie z działalności ZGK  sp z o.o w Warpunach, 
przeniesiemy go na kolejna sesję. W tej chwili w ZGK trwa audyt i po zakończeniu tego audytu 
sprawozdanie zostanie przedstawione przez Pana Prezesa.  
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała ponownie porządek obrad po zmianach.  

W związku ze zmiana porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie 
nad przyjęciem porządku po zmianach. 
 
Głosowanie jawne: 
       Głosowało  - 13 radnych; 
                  „za” - 13 radnych. 
         „przeciw” – 0 radnych 
 „wstrzymał się „- 0 radnych 
„nie oddanych” – 0 radnych 
 
Stwierdzam, że porządek obrad po zmianach został przyjęty. 
 
Dot. pkt. 3    Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.  

 
 Przewodnicząca Rady Mariola Plichta - proszę o zgłaszanie uwag do protokołu                        
z ostatnich sesji. Protokół dostępny jest w Biurze Rady.  
W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady Gminy przeprowadziła głosowanie nad 
przyjęciem protokołu z ostatniej sesji. 
 
Głosowanie jawne: 
       Głosowało  - 13 radnych; 
                  „za” - 12 radnych. 
         „przeciw” – 0 radnych 
„wstrzymał się „- 0 radnych 
„nie oddanych” – 1 radnych 
 
 
Stwierdzam, że protokół z ostatniej sesji został przyjęty. 
 

Dot. pkt 4 Wręczenie medalu za zasługi dla obronności kraju ( wręczy Komendant 
Wojskowej Komendy Uzupełnień  w Giżycku ppłk Tomasz Koprowski). 
 

Podczas sesji Komendant WKU w Giżycku ppłk Tomasz Koprowski wręczył srebrny medal 
mieszkańcom Gminy Sorkwity za zasługi dla obronności kraju w celu okazania wysokiego uznania 
rodzicom, którzy wychowali troje dzieci na wzorowych oficerów i żołnierzy.  
( oddano głos Komendantowi, który wręczył medale i podziękowania) Wójt wraz z Przewodnicząca 
Rady ze swojej strony również wręczył podziękowanie i kwiaty.  

 
 
Dot.pkt 5. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Sorkwitach za 2018r.  
 



 4 

Załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
 
   Dot.pkt.7  Sprawozdanie z działalności Zakładu Obsługi Szkół w Sorkwitach za 2018r.                                        
 
Załącznik Nr 4 do protokołu. 

 
Dot. pkt. 8. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Sorkwitach za 2018r.  
 
 

Załącznik Nr 5 do protokołu. 
 
Dot, pkt 9.   Podjęcie uchwał w sprawie 
 
Dot.pkt.9a  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sorkwity na lata 2019-2023 
uchwalonej uchwałą Nr III/16/2018 z dnia 21 grudnia 2018r.  
 
Skarbnik Gminy Sorkwity- A. Łuciuk – zreferowała proponowane zmiany do budżetu, 
szczegółowo omówione na posiedzeniu komisji w dniu 25.03.2019r. 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  
przeprowadziła  głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
Głosowało -           13 radnych; 
                    „za” - 13 radnych. 
            „przeciw” – 0 radnych 
  „ wstrzymał się” - 0 radnych 
  „nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta.  
 
 
Dot.pkt.9b - zmiany budżetu Gminy Sorkwity na 2019r. uchwalonego uchwałą Nr III/17/2018                                    
z dnia 21 grudnia 2018r., 

 
Skarbnik Gminy Sorkwity- A. Łuciuk – zreferowała proponowane zmiany do budżetu, 
szczegółowo omówione na posiedzeniu komisji w dniu 25.03.2019r. 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  



 5 

przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
 
Głosowanie jawne: 
Głosowało -           13 radnych; 
                    „za” - 13 radnych. 
            „przeciw” – 0 radnych  
  „ wstrzymał się” - 0 radnych 
  „nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta.  

 
Dot. pkt.9c - funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2020 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
 Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 
Radna Maria Gałązka: chciałam powiedzieć, że jestem zdecydowanie przeciwko podjęciu tej 
uchwały. Dlatego, ze te środki wyodrębnione w funduszu sołeckim na poszczególne 
sołectwa…celem ich jest przede wszystkim integracja, rozbudowanie infrastruktury jakiejś w 
sołectwach, zjednoczenie i zaangażowanie ludzi ale jednocześnie danie im jakiegoś mandatu do 
decydowania mieszkańców. Przyglądałam się i co do złotówki porozliczałam  i nie na darmo 
prosiłam o weryfikacje tych środków, bo miałam nadzieję, że będą one bardziej racjonalnie 
wykorzystane.  Budżet gminy jest bardzo cienki i ciężko się gospodaruje jak nie ma pieniędzy tym 
bardziej trzeba gospodarować tym budżetem sołeckim. Ten rok jeśli chodzi o fundusze sołeckie jest 
troche specyficzny, bo zmienili się sołtysi, nowi do końca nie maja tej wiedzy  na temat 
dysponowania środkami ,natomiast ci którzy ustąpili nie mogli już tego zmienić. Jeśli my 
zabierzemy te środki to tym samym zabierzemy jakąś twórcza inicjatywę danych miejscowości. 
Można składać projekty do budżetu , ja tez składałam i uchwalaliśmy budżet. Czy rozpatrywaliśmy 
te wnioski składane przez nas do końca  września? Nie.., nie były. I teraz wychodząc z założenia, ze 
fundusz sołecki jest to ja wykorzystam go na pewno i wykorzystam go zgodnie z ustawą. Fundusz 
sołecki to nie pieniądze sołectwa tylko gminne, które musza  być wykorzystane zgodnie z 
przepisami, a więc musza być uzgodnione na zadania własne gminy, a zdania własne gminy to sa 
ważne i ważniejsze. Jeśli państwu wyczerpał się limit to nie dziwię się ,że bierzecie państwo 
pieniądze na dziwne rzeczy. Ale ja wiem ,że można- brawo dla Choszczewa- można było 
zrezygnować z siłowni plenerowej na rzecz dróg? Można było. Ja policzyłam delikatnie biorą, ze 
można było zaoszczędzić 60.667 zł. Czyli te kwotę można było zaplanować i wydać na zadania 
własne gminy ale ważne.. Nie można planować zakupu namiotu za 4 tys zł gdzie ten namiot można 
kupić za 400 zł. Za 4 tys. można kupić halę. Nie można planować z funduszu sołeckiego zakupu 
piasku i robociznę,  fundusz ten to tak jak dotacje z innych źródeł gdzie musi być wkład własny. 
Kupujecie za gminne pieniądze piasek to trzeba wiedzieć, że ten pasek trzeba rozrzucić ze swojej 
inicjatywy a nie planowac jeszcze wydatków na robociznę. Ja tez dysponowałam funduszem 
sołeckim i tez miałam ograniczona pulę pieniędzy jak każdy z państwa i pofatygowałam się by 
rozliczyć jaki był nasz wkład własny- ogólnie to kwota 15695 zł dołożyli mieszkańcy( mamy 
faktury na to) krzewy, parnik do wody, dwa namioty, sołectwo zebrało 2200 zł jako gwóźdź do 
sztandaru dla SP. Do plandek dopłaciliśmy 2 tys. Mieszkańcy wkładali w mienie gminne, bo to nie 
jest nasza własność. My się staraliśmy, te wiaty jak porównałam z innymi wiatami to 
wybudowaliśmy największą powierzchnię za najmniejsze pieniądze, bo nas kosztował tyko 
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materiał. I mieszkańcy żeby mieć na czym siedzieć to zrobili stoły i ławki i nie dziwcie się ,że takie 
jest moje stanowisko. Chcieliśmy elektrykę  to wykopaliśmy rów żeby położyć przewody. Tablica 
ogłoszeń tez jest. Tak jak tu pochwaliłam  Choszczewo tak nie mogę się zgodzić, że z funduszy 
sołeckich planowane sa zakupy zmywarek. W jaki sposób ta zmywarka będzie  jednoczyć  ludzi? 
My do tej pory nawet wody nie mieliśmy.  
Sołtys Dagmar Zajko- świetlica nasza jest wypożyczana i każdy kto wypożycza pyta o wyposażenie 
i dlatego ten zakup był zasadny. 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta- ja chciałam zapytać czy pani radna Maria 
Gałązka jest za czy przeciw tej uchwały? 
 
Radna Maria Gałązka- jestem zdecydowanie za funduszem sołeckim. 
Wójt Józef Maciejewski- proszę Państwa wysoka Rado. Pani Radna moja  przedmówczyni troszkę 
mi pomogła w uzasadnieniu tej uchwały, bo te  argumenty, które pani przytoczyła skłaniają się do 
tego że faktycznie  te pieniądze które sa do dyspozycji poszczególnych sołectw nie koniecznie 
wydawane są w taki  sposób w jaki być powinny. Stąd tez zamysł zawieszenia na 2020 rok 
funduszu sołeckiego dlatego, ze fundusz sołecki  funkcjonuje od 2012r, kiedy to Komisarz 
Wyborczy, który w tym czasie objął rządy w związku z trudna sytuacja finansową gminy zawiesił 
fundusz sołecki na 2011r.  w okresie od 2012 do 2015 roku fundusz funkcjonował, był 
uzupełnieniem środków które były do dyspozycji sołectw na wkłady własne m.in. powstały 
pomosty, remonty świetlic itp. W 2015 roku poprzednia rada uznała, że wobec konieczności po  
pierwsze nasycenia mała infrastrukturą w poszczególnych miejscowościach to były place zabaw w 
zasadzie każde z sołectw coś otrzymało.  Zauważyliśmy ze w 2015r podczas zebrań sołeckich 
mieszkańcy zastanawiali się na co przeznaczyć pieniądze. Wtedy zrobiliśmy takie podsumowanie i 
około 50 tys przeznaczone było na imprezy, festyny i inne sprawy integracyjne. Jesteśmy zbyt 
biedna gminą by finansować tego typu wydatki. W okresie   2012-2013 była wielka inwestycja 
modernizacyjna, ale środki tam były zewnętrzne , pozyskaliśmy około 4 mln zł. Wtedy nam się 
udało w ramach regionalnego programu operacyjnego. Pracownicy przygotowali takie zestawienia, 
które już były w obiegu podczas posiedzenia komisji w 2016r-  to pierwszy rok , kiedy funduszu 
sołeckiego nie było . Ogólnie wydano na inwestycje 616.808 zł.  W 2017r – budowa Sali 
gimnastycznej za łącznie 3.282.808 zł, rok 2017- 484.405,54 zł a gdyby fundusz sołecki w tym 
czasie był wynosiłby około 250.000 zł. W tym okresie  większość wniosków które były złożone 
zostały uwzględnione. Nie może być tak, że ktoś składa wnioski których wartość sumaryczna 
wynosi około 1 mln zł. Rok 2018-  wtedy była finalizacja budowy Sali gimnastycznej wykonaliśmy 
inwestycji  we wszystkich miejscowościach za sumę 516.572,37 zł. Nie mówię tu o kwocie 520.000 
zł gdzie wszystkich miejscowościach została wykonana modernizacja oświetlenia ulicznego, sa to 
też obciążenia dla budżetu, bo nie było to wykonane metodą inwestycyjną a tzw factoringu.                      
W obliczu kończącej się perspektywy unijnej gdzie musimy mieć na wkład własny. Jest mowa o 
funduszu dróg samorządowych, przewidziane jest 80 % dofinansowania ale potrzebny jest wkład 
własny. Będziemy składać wnioski, stan dróg państwo znacie. W roku bieżącym na fundusz sołecki 
przewidziana jest kwota około 377.000 zł ale w momencie kiedy wejdzie tzw. pakiet piątki 
Kaczyńskiego gdzie przewidziane jest 500+  to jest kwota gdzie na fundusz sołecki musielibyśmy 
wydzielić około pół mln zł dochodów własnych. To nie sa środki które należą się dla sołectw, to 
środki które my musimy wydzielić z budżetu, które się należą odpowiednio dla sołectw wyliczane 
wg danego algorytmu. Na oświatę otrzymujemy subwencji 4 mln a dokładać musimy jeszcze 2,5 
mln. Planowane sa inwestycje na które sa przygotowane projekty to remont drogi Ogrodowej, 
Młynowa w Warpunach, Zamkowa, Rybacka w Sorkwitach, Gizewo. Chodnik i droga na osiedlu 
Stary Gieląd, remonty świetlic, droga do Rybna na która też musimy mieć własne środki w ramach 
inwestycji wspólnej, chcemy przearanżować GOK, termomodernizacja ośrodka zdrowia, sala 
gimnastyczna w Sorkwitach itp. W tej kadencji chcemy sfinalizować budowę kanalizacji sanitarnej 
w Pustniku gdzie mieszkańcy czekają już wiele lat. Chodzi oto, aby wykorzystać środki na 
potrzebne rzeczy, skumulować je, gdyż unijne środki się kończą.  Czekają pomosty w Rybnie, 
Kozłowie i Borowie.  Przyznaje, że zaangażowanie mieszkańców sołectwa Jędrychowo było 
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ogromne kiedy były do dyspozycji fundusze sołeckie, ale sa też takie sołectwa które wychodzą z 
założenia że to gmina musi wykonać. Jeśli państwo złożycie wnioski do budżetu, do końca 
września, jeśli będą to realne przesłanki to będą zrealizowane. W trosce o racjonalne wydatkowanie 
pieniędzy przez samorząd apeluje do państwa radnych o podjęcie uchwały o zawieszeniu funduszu 
sołeckiego.  
Radna Maria Gałązka- w całości popieram to co pan powiedział, ale nie do końca się nie 
zrozumieliśmy. My jako samorząd na to nieracjonalne wydawanie pieniędzy pozwalaliśmy.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta – zamykam  dyskusję: 
Przystępujemy do głosowania.  
 
 Głosowanie jawne: 
              Głosowało - 13 radnych; 
                        „za” - 11 radnych 
                „Przeciw”-   1 radny 
       „ wstrzymał się” - 1 radnych 
        „nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta.  
 

PRZERWA 10 MIN g. 10:05 
WZNOWIENIA OBRAD g. 10:15 

 
 

 
Dot. pkt 9d-  ustalenia wysokości diet przysługujących sołtysom Gminy Sorkwity oraz sposobu ich 
            wypłacania. 
 
Sekretarz Małgorzata Rzekanowska odczytała projekt uchwały i przedstawiła wprowadzone 
zmiany w projekcie.  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta  z uwagi na to ,ze projekt przedstawiony na 

posiedzeniu komisji został delikatnie zmieniony w § 1 nie będę pytała komisji o opinie.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 
Radna Maria Gałązka-  chciałabym w kwestii diet zwrócić uwagę na pewne rzeczy, bo mam 
wrażenie że nie  wszyscy sołtysi do końca wszystko rozumieją. To nie jest tak, że my chcemy 
zrobić cos przeciwko sołtysom. W myśl art. 7 konstytucji dozwolone jest to co prawo wyraźnie 
przewiduje, a prawo przewiduje, ze samorząd działa  zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym.  W 
ustawie o samorządzie gminnym zawarte sa dwie autonomiczne podstawy prawne dotyczące diet. 
Jedna to art. 25 ust 4 dotyczący diet radnych, a druga to art. 37 b ust 1 dotyczący sołtysów. Te dwa 
artykuły różnią się diametralnie, bo o ile na mocy art. 25 ust 4  radnemu z mocy prawa przysługuje 
dieta czyli samorząd czy chce czy nie to dietę  taka przyznać musi. Natomiast w mysl art. 37 w 
przypadku sołtysów wcale nie musimy przyznawać państwu żadnych diet. Rada może ale nie musi 
przyznać diety. Tak przewidział ustawodawca, my natomiast jeżeli zdecydowaliśmy się na 
przyznanie diety to znaczy, ze uważamy że dieta się wam należy bo ciężko pracujecie. Skoro 
zdecydowaliśmy się na przyznanie sołtysowi diety to mamy od razu obowiązek określić zasady na 
jakich ta dieta będzie przyznawana. Cały problem pokazał się w § 2 naszej uchwały, czyli brak 
określenia zasad. Podstawowa różnicą  między dieta sołtysa a dieta radnego jest fakultatywność. 
Skoro mamy określić zasady czy obowiązki to my musimy to zrobić  a Państwo jak chcecie 
otrzymywać te diety to musicie się do tych zasad czy obowiązków dostosować i je wypełniać. 
Największa różnica między tymi dwoma paragrafami jest właśnie określenia  zakresu obowiązków. 
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Dieta to rekompensata za czas i utratę wynagrodzenia jakiego nie otrzymujecie w związku z 
pełnieniem funkcji.  W myśl ustawy o samorządzie gminnym sołtys nie ma obowiązku być na sesji 
na komisji tym bardziej, ale jeśli my płacimy diety to chcemy abyście mieli państwo z nami 
łączność i co się tu dzieje. Nie wyobrażam sobie aby państwo nie uczestniczyli w sesji.  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta – chciałabym by było jasne, że za uczestnictwo w 
sesji otrzymujecie państwo 100 zł.  A 200 zł będzie normalnie wypłacone. Uchwała wchodzi z 
dniem 1 czerwca , daliśmy taki czas aby Wojewoda mógł się do tego tez odnieść. Zamykam 
dyskusję.  
 
Głosowanie jawne: 
      Głosowało - 13 radnych; 
                 „za” - 12 radnych. 
        „przeciw” –  0 radnych 
„wstrzymał się” - 0  radnych 
„nie oddanych” – 1 radnych 
 
Uchwała została podjęta. 
 
Dot. pkt 5d- nadania Statutu Gminnego Ośrodka Kultury w Sorkwitach 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta –poproszę o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
 
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta 
przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
 
Głosowanie jawne: 
     Głosowało    - 13 radnych; 
                  „za” - 13 radnych. 
          „przeciw” – 0 radnych 
„wstrzymał się” - 0  radnych 
 „nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta.  
 
 
Dot. pkt 9f wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej    
stanowiącej własność Gminy Sorkwity położonej w obrębie Burszewo z przeznaczeniem na 
poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta –poprosiła o opinie komisji w tej sprawie : 
Komisja Budżetowa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Rolnictwa – pozytywnie opiniuje; 
Komisja Edukacji – pozytywnie opiniuje. 
  
Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta - otwieram dyskusję: 
  
Z powodu braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Gminy Mariola Plichta 
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przeprowadził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały . 
  
 
 
 
Głosowanie jawne: 
       Głosowało - 13  radnych; 
                 „za” – 13  radnych. 
           „przeciw”- 0 radnych 
„wstrzymał się” - 0  radnych 
 „nie oddanych” – 0 radnych 
 
Uchwała została podjęta.  

 
 
Dot. pkt 10  Interpelacje i wnioski radnych . 
 
Nie było  
 
Dot. pkt 11. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych 
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych złożone na 
piśmie podczas V sesji Rady Gminy w dniu 28.02.2019r. (treść interpelacji i wniosków                              
z uzasadnieniami oraz  odpowiedzi dostępne pod adresem:  
http://bip.gminasorkwity.pl/10198/Interpelacje_i_zapytania/  
 
Dot. pkt 12 Informacja Wójta o pracach w okresie między sesjami.   

 
Od  ostatniej sesji wydano 4 zarządzenia, przygotowano 6 projektów uchwał. Ponadto 
uczestniczyłem w: 
- 7.03 targach edukacji pracy w Mrągowie organizowanych przez PUP i Starostwo Powiatowe; 
- 7.03 spotkaniu z Marszałkiem woj.Warmińsko-Mazurskiego w sprawie wykorzystania funduszy 
europejskich 
- 8.03 obchodach gminnego Dnia Kobiet  
- 12.03 odbyłem naradę z dyrektorami szkół w sprawie arkuszy organizacyjnych na rok szkolny 
2019/2020 
-13.03 w zebraniu wiejskim w Rozogach w sprawie zmiany funduszu sołeckiego 
- 16.03 w gminnym Dniu Sołtysa w GOK Sorkwity 
- 17.03 w zebraniu wiejskim w Choszczewie w sprawie zmiany funduszu sołeckiego 
- 22.03 wspólnie z członkami komisji rolnictwa w objeździe gminy podczas , którego był badany 
stan dróg gminnych. 
W związku z tym ,że w funduszach sołeckich w bieżącym roku zadysponowane zostało około 
90.000 zł na zakup materiału na remont dróg. Chcemy przeprowadzić  to w miesiącu kwietniu w 
następujący sposób: 
1 etap to będzie rozeznanie w żwirowniach co do jakości  kruszywa; 
2 etap to zapytanie o cenę; 
3 etap to wskazanie przez sołtysów miejsca docelowego rozładunku zakupionego już kruszywa; 
4 etap prace drogowe, wykonywane głównie przez ZGK w Warpunach.  
Kolejna informacje jaka chciałbym przekazać - z data 16 maja 1379 r. wg przekazów historycznych 
powstała miejscowość Sorkwity i chcąc to w jakiś sposób zaakcentować ( w ubiegłym roku 
obchodziliśmy 200lecie powstania Powiatu Mrągowskiego) i w dniu 16 maja br planujemy 
zorganizować uroczysta sesję  na Sali gimnastycznej w Sorkwitach z jakąś oprawą artystyczną, 
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historyczną itp.  
 
 
 
 
Dot.pkt.13 Sprawy różne 
 

Radna Maria Gałązka- szanowni Państwo ten punkt w którym musze powiedzieć to co mnie 
boli i to co mi się nie podoba. A mianowicie nie podoba mi się to panie Wójcie, bo to akurat jest 
pod Pana adresem i jest mi przykro ,że otrzymałam pismo dotyczące zwrotu, i bardzo się 
zawiodłam. Nie oczekuje już wyjaśnień, bo wyjaśnienie jest już zawarte w pkt 3 interpelacji i tu 
zacytuję. Jest to odpowiedź na pytanie czy takie działania nie naruszają art. 32 Konstytucji w 
kwestii równego traktowania zgodnie z konstytucja. „Mając na uwadze treść- pisze Pan- treść 
rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody Warmińsko – Mazurskiego oraz stanowisko 
Naczelnego Sądu Administracyjnego wyrażone w wyroku z dnia     19 grudnia 2017 r., Gmina 
Sorkwity wypłacając jedną dietę za udział w sesji Rady Gminy sołtysowi pełniącemu funkcję 
radnego działa w oparciu o przepisy prawa. Zauważyć przy tym należy, że Wójt Gminy 
Sorkwity nie jest władny do oceny, czy przepisy prawa, do których stosowania jest 
zobowiązany, są zgodne z Konstytucją. Wiążącej oceny dokonać może jedynie Trybunał 
Konstytucyjny. 
      Skoro pan Wójt nie jest władny wiedzieć czy przepisy sa zgodne czy nie zgodne                                 
z Konstytucja a pan Wójt ma obowiązek na mocy art. 7 Konstytucji działać jako szef samorządu 
terytorialnego zgodnie z ta konstytucją  to ja nie będę tego komentowała. O tyle jest mi przykro 
i o tyle jestem wkurzona ale jednocześnie też po części rozumiem takie działanie, bo nie jest to 
takie traktowanie mnie jako radnej tylko przez Pana Wójta również przez pozostałych radnych , 
którzy widocznie maja takie przyzwolenie albo nie wiem o co tu chodzi . Na pewno nie jest to 
działanie zgodne z prawem. Chodzi mi tez o ostatni wyjazd na lustracje dróg. Pani Sołtys z 
Maradek nie dlatego nie byłam na objeździe a dlatego, ze dostałam zawiadomienie takie jak 
dostaliście wszyscy sołtysi nie mam sensu czytać , bo szkoda czasu, gdzie była tylko 
informacja, że zwołuje się posiedzenie wyjazdowe na dzień 22 marca o godz. 9:00. Proszę 
państwa 22 marca o godz. 9:00 przyszłam do Urzędu Gminy Sorkwitach z chęcią pojechania w 
teren. Co się dowiedziałam od pana Przewodniczącego? Dowiedziałam się ,że nie mam miejsca 
w samochodzie, ja jestem Przewodniczącym  komisji a Pani nie jest członkiem tej komisji. O 
tyle o ile mnie pamięć nie myli to ustaliliśmy, ze komisje pracują wspólnie.  Z tego co wiem to 
radny ma prawo uczestniczyć w każdej komisji w której chce. Z tego co wiem to 
Przewodniczący owszem ma prawo zwoływać komisję, ale nie ma prawa(…) to widocznie 
proszę państwa organizacja nie taka, bo ja sobie wyobrażałam że Pan Przewodniczący przed 
wyjazdem komisji powie tak: będzie lustracja dróg kto z Państwa chce jechać? Ja rozumiem, że 
nie wszyscy pojadą, ze nie trzeba wynajmować autokaru, jeden pojedzie a drugi nie ,ale każdy 
ma do tego prawo. JA usłyszałam, że nie ma miejsca to przepraszam ja jako radna jestem 
„persona non grata”? Tym bardziej, ze jak zwracam się w jakiejkolwiek sprawie –ostatnio 
właśnie też jak wnosiłam o lustracje dróg co usłyszałam- wkracza Pani w kompetencje 
Przewodniczącego dlatego prosiłam o określenie obowiązków radnym, przewodniczącym też 
abym nie czuła się w dyskomforcie wkraczania w kompetencje. Może zastanówmy się co 
mówimy , bo ja żądam żebym była traktowana na równi tak jak powinien  być traktowany 
każdy demokratycznie wybrany radny, bo tu nie ma tych którzy weszli na lepszych czy 
gorszych zasadach. Jeżeli ja mówię o  funduszach sołeckich i racjonalnym wykorzystaniu i to 
nie jest skierowane przeciwko Wójtowi i słyszę od Przewodniczącego  budżetu ,że chcieliśmy 
zadbać o paznokcie swoich pań to gdzie my jesteśmy..? jak długo jeszcze będziecie państwo 
sobie takie (przepraszam) numerki robić? Może na tyle. Ja nie nastawiam się tu na robienie 
spektakli i na zakłócanie porządku obrad ale szanujmy się nawzajem. Tak naprawdę to co pan 
Wójt chciał osiągnąć tym pismem wzywającym mnie do zwrotu.., nie wiem.. 
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Skarbnik Anna Łuciuk- Proszę państwa to pismo podpisał Wójt , ale wiadomo, że za finanse 
odpowiadam ja. Ono jest moja inicjatywą i w związku z tym że jestem Skarbnikiem i 
odpowiadam za mienie publiczne. Zdają sobie sprawę z odpowiedzialności jaka na mnie ciąży i 
znam na tyle przepisy prawa, że jeśli jakiś paragraf uchwały jest uchylony to uchylony jest od 
początku a nie po dwóch miesiącach od wejścia wżycie uchwały. W związku z tym nie 
decydowałam o tym sam , mamy tez opinię naszej kancelarii prawnej o którą poprosiłam. Już 
pomijając już nawet to rozstrzygnięcie nadzorcze, gdzie też wiadomo, że jak nie było odwołania 
do NSA to po 30 dniach ono wchodzi w Zycie i uchyla ten paragraf jak gdyby od początku i 
pozwolę sobie odczytać Państwu te opinię. ( Skarbnik odczytała opinię kancelarii prawnej) W 
związku z opinia kancelarii prawnej jak ja miałam się zachować w  świetle tej opinii prawnej?  
 
Przewodnicząca Rady Mariola Plichta- ja myślę, że ta kwestia została wyczerpana 
wystarczająco.  
 
   Radna Maria Gałązka- to teraz pytanie do Pani Skarbnik- opinia prawna owszem, tylko 
pytanie moje   jak było sformuowane pytanie do tej opinii prawnej, bo to jest różnica na jakie 
pytanie odpowiadano to jedna sprawa, a druga to tutaj sa dwie kwestie dwa w jednym czyli 
sołtys będący radnym i brak obowiązków uchylony art.2 dla sołtysów to dlaczego tez nie 
potrącono diet sołtysom skoro nie mieli określonych obowiązków?  

 
       Przewodnicząca Rady Mariola Plichta – myślę, że już nie będziemy się do tego odnosić.  
 
      Skarbnik Anna Łuciuk- odniosę się , bo Pani nie rozumie istoty tej uchwały. Paragraf 1 mówi 
o tym, że   dieta się sołtysom należy i musi być wypłacana, uchylony paragraf 2 i on nie 
obowiązuje, który mówił o zbiegu diet. 
 
  Radna Maria Gałązka- ale sa inne paragrafy, które mówią o tym, że są to dwa odrębne tytuły 
prawne.  
 
Skarbnik Anna Łuciuk-  żeby już zakończyć ten temat. Moje stanowisko jest takie i dopóki będę 
skarbnikiem to będę go bronić. Dziękuję bardzo.  
 
  Przewodnicząca Rady Mariola Plichta- zamykam ten temat. Czy w sprawach różnych chciałby 
jeszcze ktoś zabrać głos? 
 

Radny Zygmunt Duda- chciałbym wyjaśnić te kwestie, którą przedstawiła Pani Radna. 
Organizowałem wyjazdowe posiedzenie komisji rolnictwa dnia 22 marca i oczywiście Pani radna 
przybyła. Ja o tym nie wiedziałem, żadnego telefonu nie otrzymałem. Nie zabraliby także Pana 
Dyrektora GOKu, który dzwonił akurat do pani Sekretarz  kiedy byliśmy w biurze, bo brakowało 
wolnych miejsc. Komisja liczyła  8 osób, Wójt, Pani która protokołowała, Pan Prezes z ZGK itd. 
Nie zabraliśmy nawet pani Marii Rolczyńskiej w teren. Trudno , ja tez dbam o każda złotówkę 
autobusu nie zamówię, żeby zwiększyć o jedną osobę. Zresztą kolega radny pojechał swoim 
prywatnym samochodem i zabrał resztę komisji i to na własny koszt. Pani Maria zarzuciła mi ,że 
nie kontroluje informacji, którą otrzymała o wyjeździe, że jest to wspólne posiedzenie komisji. 
Oczywiście ustaliliśmy wspólne posiedzenia które odbywało się w poniedziałek i taka też 
informacja jest w materiałach które otrzymujemy na sesję. A w informacji do sołtysów której pani 
radna mi zarzuciła że powinienem być osobiści i skontrolować. Zawsze uzgadniamy zawiadomienia 
telefonicznie i nikt do tej pory nie narzekał. Ja odczytam tę informacje, którą dostali sołtysi-„   
Zgodnie z  § 70  ust. 3 Uchwały Rady Gminy Sorkwity  z dnia 19 października 2018r. ..ale to 
przejdę do sedna- Przewodniczący Komisji Rolnictwa Gospodarki Gruntami i Ochrony Środowiska 
zwołuje posiedzenie wyjazdowe komisji na dzień 22 marca 2019r. (piątek) o godz.900, której 
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tematem będzie objazd i lustracja dróg gminnych. 
Zachęcam do uczestnictwa podczas pracy komisji w Pana/Pani sołectwie” czyli jasne ,że w 
sołectwie , nie na komisji. Myślę, że tę sprawę wyjaśniłem a komentarz pozostawiam na później. 
Teraz chciałbym powiedzieć o samym objeździe. Pan Wójt zresztą już tu dość szczegółowo 
powiedział ja tylko streszczę protokół, który przedstawiłem na komisjach. Myślę, że zaangażowanie 
sołectw jest wskazane, będą do dyspozycji równiarki, będą inne maszyny ale to po uzgodnieniu z 
panem Wójtem ponieważ  zaplanowaliście zakup kruszywa na drogi z funduszu sołeckiego a resztę 
prac gmina będzie musiała pokryć. Pan Wójt jest bardzo dobrze zorientowany co do stanu naszych 
dróg tak jak i Pan Prezes, zauważyliśmy to w terenie, że wiedza o każdym mankamencie. Drogi w 
porównaniu do lat ubiegłych to że tak powiem niebo a ziemia, bo kiedyś ich stan był naprawdę 
fatalny, podczas objazdu nie można było niektórymi przejechać. Miał być dziś na sesji 
przedstawiciel firmy EKO i powiedzieć nam na temat odpadów i nieczystości , segregacja jak 
najbardziej wy sołtysi zwłaszcza wiecie, kto umyślnie aby jak najmniej płacić składa deklaracje na 
segregowane a nie segreguje. Najwięcej takich sytuacji zdarza się sezonie letnim, ci którzy 
prowadzą działalności gospodarcze. Teraz Także proszę o uczulanie mieszkańców.  
 
 Przewodnicząca Rady Mariola Plichta- czy ktoś chciałby jeszcze w sprawach różnych zabrać 
głos? Nie widzę. Na koniec chciałabym się króciutko odnieść do sprawy tego wyjazdu. Ta sytuacja  
moim zdaniem wogóle nie powinna zaistnieć. Uważam, że w naszej radzie jest brak komunikacji i 
powinniśmy ze sobą zacząć rozmawiać i to był powód tego zamieszania. Zacznijmy ze sobą 
rozmawiać, wymieńmy się telefonami, bo może nie wszyscy maja do siebie. Zostańmy po sesji 
wymieńmy numery tel żeby nie było więcej takich sytuacji jaka miała miejsce i nie chciałbym aby 
podobna wydarzyła się w przyszłości.  
 
Radny Zygmunt Duda – nasze tel. są dostępne w biurze rady, można było poprosić o 
udostępnienie.  
 
 
 
Dot. pkt 9 Zamknięcie sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady Gminy Mariola Plichta  zamykam VI Sesję Rady Gminy Sorkwity. 
 
 
     Protokołowała :                                                                                                              Przewodnicząca Rady Gminy 
  
      M.  Krawczyk                                                                                                                         Mariola Plichta  
 

 

 


